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Emne:  Forældrebestyrelsesmøde Børnenes By 
  

 

Mødedato: 
Tirsdag d. 14.11.23 

Sted:  
Børnenes By 
(Personalestuen) 

Mødetidspunkt: 
18:00 

Sluttidspunkt:  
20:00 

Deltagere: Jeanette Andersen, Kathrine Lundsgaard, Kim Jensen, Lizette Magnussen, Maria Trudsøe, 
Mikkel Sibbesen, Nicklas Cano, Sabrina Fredriksen, Stine Hauerberg, Charlotte Staffe, Mette Vestergaard, 
Louise Hansen, Gitte Hansen, Mette Hvass 
 
Afbud: Louise, Lizette, Katrine 

 

Ordstyrer: Nicklas Ref.: Mette 

Godkendelse af referat fra sidst og dagsorden 

Dagsorden:  

1. Tavshedserklæringer Bestyrelsen har udfyldt tavshedserklæringer på nær dem som 
er fraværende. 

2. Info om takststigning (Jesper 
Hempler deltager på dette punkt) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3. Info fra vuggestuen og 
børnehaven 

Takststigning:  
Generel information omkring takststigning og begrundelse 
herfor. 
I Vuggestuen og Børnehaven er der først og fremmest 
takststigning, fordi der kommer minimumsnormering.  
Dette er hovedgrunden til at forældrebetalingen stiger.  
 
Dagplejens stigning er hovedgrunden antallet af børn. 
 
I 2023 er beregningerne fortaget ud fra 220 børn men der er 
færre børn end beregnet. Udgifterne skal derfor deles ud på 
færre mennesker.  
 
Jesper viser takster for de fynske kommuner i 2024. 
 
Politisk er det besluttet at dagplejen skal fyldes op, men man 
kan blive stående på venteliste til vuggen. Vi har pt. ledige 
pladser begge steder.  
5. vederlags tillæg bliver drøftet. 
 
Der er afholdt forældrefyraftensmøde i vuggestuen. Der har 
været en stor pga. stor personaleudskiftning gennem det 
sidste halve år. Der gives begrundelser herfor. 
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Vuggestuen er vokset meget hurtigt fra 2-4 grupper. Kultur 
bærer er stoppet, der har været et pres.  
Arbejdsmiljø vurdering peger på det fysiske, legepladser, støj 
mv. Medarbejderne som deltager i bestyrelsesmødet fortæller 
begge at de oplever et godt arbejdsmiljø. 
Vi har fokus på at følge børnenes spor, mere ensartethed i 
vuggestuen. 
 
Informationer til forældre – Mette arbejder på tavlen. 
 
Nyhedsbrev, det mangler generelt. Forslag hertil: Nyt om 
personalet, rokeringer, frokostordning mv. Mette og Gitte 
påtager sig opgaven. 
 
Vuggestuens legepladsen blev drøftet på fyraftensmøde. Der 
er tidligere lovet et skriv fra kommunen, som skulle sendes til 
forældre. Dette er ikke sket. Bestyrelsen vil gerne have 
begrundelse for hvorfor – Jesper fortæller vi har møde på 
torsdag omkring legeplads. Jesper melder ud bagefter.  
 
Der er ros til vuggestuen fra bestyrelsesmedlem, Mette giver 
anerkendelsen videre til medarbejderne. 
 
Der bliver talt om hvor mange pædagoger vi generelt mangler. 
I børnehaven ingen, i vuggestuen 1-2. 

4. Drøftelse: Frokostordning (Jesper 
Hempler deltager på dette punkt) 

Narrativerne om frokostordningen fra forældrene er generelt 
dårlige. Der opleves dog en bedring, der er både gode og 
dårlige dage.  
 
Forældrebestyrelsen vil gerne have en mere beskrivende 
menu gerne med billeder. Specielt eftermiddagsmad skal 
specificeres. Der mangler generel oplysning. 
 
Forældre har en oplevelse af at børn får kedelig mad og 
kommer sultne hjem, men der også fortælling om at der 
opleves at børn er begyndt at spise mere variereret og bruger 
kniv og gaffel. 
 
Bestyrelsen synes det er ærgerligt at der ikke er et 
pædagogisk måltid inkluderet, at medarbejderne sidder med 
deres madpakker. Det er en udfordring som Jesper har øje for. 
 
Generelt opleves en mere fiberrigt mad og bedre mad. Der er 
tegn på forbedringer, der er dog visse ting som ikke matcher 
vuggestuen.  
 
De penge forældre betaler for frokostordning skal finansieres 
det hele, mad, køkkenmedhjælper, opvask mv. 
Jesper taler med leverandør en gang om måneden. 
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Jesper vil gerne lægge op til at der skal være evalueringsmøde 
med et par bestyrelsesmedlemmer – vedtaget. 
 
Vi har en dialog om at det ville være ærgerligt at opgive 
frokostordningen, vi arbejder på at vi med tiden selv kan 
varetage funktionen. 
Jesper har set på mange forskellige leverandør, men vi har pt. 
ikke kapacitet til det. Der drøftes Mælkevejen og storkøkken 
(som ikke er bygget) Disse kan ikke varetage at lave mad til 
alle børnene i Børnenes By. 
 
Bestyrelsen vil lave et skriv om frokostordningen, hvor de 
fortæller hvad de ser.  

4. Årshjul for 2024 planlægges i 
grupper og plenum 

Sidste års vision i bestyrelsen: Få men gode arrangementer.  
Evaluering: Det er svært at lave arrangementerne med den 
vision, fordi vi er virkelig mange og de er blevet for store. 
 
Lygtefesten, godt arrangement men der var alt for mange. 
Bedsteforældredagen - hyggelig 
Madpakken turen  var ikke en succes. 
Forældrekaffe – er svært for de enkelte stuer. 
 
Bestyrelsen har et ønske om fernisering i forbindelse med 
nogle af projekterne i Børnehaven og vuggestuen. 
 
Der er enighed om 3 arrangementer: 
Lygtefesten: 25. januar  
Bedsteforældredag : 17. maj  
Arbejdsdag/sommerfest: 30. august 
 
Bestyrelsen arbejder på indbydelse mv. 
 
Forældrekaffe lægges ud til personalet. Mette og Gitte 
planlægger hvor mange på et år. 
 
Vores årshjul fortæller hvilke arrangementer der er i 
vuggestuen og børnehavens børn. 
 
Vi har vedtaget at afholde forældremøde en gang årligt evt. 
med oplæg, førstehjælp mv. Evt. i september måned. Gitte og 
Mette planlægger. 
 

5. Drøftelse: Kommunikation med 
bestyrelsen, postkasse, e-mail mv. 

Bestyrelsen laver intern Facebook gruppe til kommunikering. 
Formand laver gruppen. 
Postkassen er en god ide, 3 postkasser 
Bestyrelsen skal blive bedre til melde ud til forældre, skrive ud 
og sige tak. 
AULA – bestyrelsesmøder lægges i kalender – Mette og Gitte 
sørger for dette. 
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6. Evt. 
 
 
 
 
 

Datoer for kommende bestyrelsesmøder i 2024 sendes ud 
sammen med referatet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Børnenes By – Lindøalléen 77-79 – 5330 Munkebo 

www.børnenesby-munkebo.dk 


